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BRM.0002.32.2021 
Protokół Nr XXXII/21 

z XXXII sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 26 maja 2021 roku 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie   
w godz.10:00 do 10:45 Przewodniczący Rady Miejskiej – Juliusz Brant  prowadził obrady 
 z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość – w zdalnym trybie obradowania. 

 
W obradach uczestniczyli: 
 
-     Przewodniczący Rady Miejskiej - Juliusz Brant 
-     Radni - udział zdalny 
-     Burmistrz MiG                           - Jarosław Filipek      
-     Sekretarz Gminy                       - Monika Chyła 
-     Skarbnik Gminy                        - Agnieszka Kozłowska–Budka 
-     Kierownik MGOPS                   -  Ewa Modzelewska   
-     Pracownik Urzędu MiG            -  Emila Kowalewska 
-     Prezes PGKiM                         -  Juliusz Leczycki 
-     Radca Prawny                          - Anna Ulanowska  
 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji w dniu 28 kwietnia br. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Przygotowanie Miasta i Gminy do sezonu turystycznego. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2021r. Druk 1 
8. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Ryn za 2020 rok.  
9. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
10. Zamknięcie posiedzenia.                           
 
Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził 
prawomocność obrad, w których  uczestniczyło 13 radnych. Nieobecna Pani J. Kołakowska i Pani M. 
Owczarek. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
Ad.2 Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zapytał o ewentualne wnioski o zmianę porządku 
obrad. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – wniósł o rozszerzenie porządku obrad ( po pkt 7 ) o : 
1/ Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu kąpieliska na jeziorze Ołów w Rynie. Druk 2 
2/ Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z Cmentarza Komunalnego w Rynie.   
    Druk 3 
3/ Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z Ekologicznej Mini Przystani    
   Żeglarskiej w Rynie. Druk 4 
 
1/ Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie 
porządku obrad o „ Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu kąpieliska na jeziorze Ołów w 
Rynie. Druk 2”. 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
2/ Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie 
porządku obrad o „ Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z Cmentarza 
Komunalnego w Rynie. Druk 3”. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
3/ Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie 
porządku obrad o „ Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z Ekologicznej Mini 
Przystani Żeglarskiej w Rynie. Druk 4”. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji w dniu 28 kwietnia br. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie protokół z poprzedniej sesji z 

dnia 28 kwietnia br.  
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W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie, w obecności 13 

radnych.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie    
         między sesjami. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że: 
 
1/ wpłynęło rozstrzygniecie nadzorcze wojewody dotyczące uchwały Nr XXX/238/21 z dnia 
30.03.2021r.  w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania 
terminu spłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających Gminie Ryn lub jej jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności 
pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, a także 
wskazania organów do tego uprawnionych – w części dotyczącej § 8 ust.2.  
Rozstrzygnięcie nadzorcze stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
2/ na poprzedniej sesji mówił o petycji, która wpłynęła do urzędu miasta dotycząca chodnika przy 
drodze wojewódzkiej nr 642. Stwierdził, że Rada nie może jej rozpatrywać ponieważ nie jest adresatem 
i nie jest właścicielem tej drogi.  
W załączeniu pismo Burmistrza MiG z dnia 10.05.2021r. – załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
3/ wpłynęło pismo mieszkanki Rynu skierowane do Przewodniczącego i Radnych Rady Miejskiej w 
Rynie  zatytułowane, jako „petycja„ w sprawie kamienicy przy jednej z ulic w Rynie.  
Pan Przewodniczący Rady odczytał treść pisma anonimizując dane osobowe. Pismo stanowi załącznik 
nr 4 do niniejszego protokółu. 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że nie każdy dokument, który ma w nazwie  
„ petycja ” jest petycją. Ten dokument petycją nie jest. Trudno też doszukać się w nim elementów 
skargi ponieważ nie widomo do końca na kogo ta skarga miała być. Poinformował, że pismo to skieruje 
do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, jako wniosek. Stwierdził, że dobrze by było, aby ta Pani została 
zaproszona na komisję, aby miała możliwość wypowiedzenia się i przedstawienia swoich argumentów.  
 
4/ miasto przystępuje do Strategii Rozwoju Gminy Ryn na lata 2021-2031 w związku z tym poprosił 
radnych, aby włączyli się w prace nad  strategią. W dniu 2 czerwca między godziną 11:00 a 13:00 za 
pośrednictwem internetu odbędzie się debata dotycząca strategii, która jest ważnym dokumentem 
ponieważ ustala pracę samorządu na okres 10 lat. Poprosił też o wypełnienie ankiety znajdującej się 
na stronie internetowej. 
 
5/ przypomniał, że do 31 maja można jeszcze złożyć poparcie dla wniosku z funduszu obywatelskiego, 
na który złożono 9 projektów 
 
6/ 1 czerwca na terenie gminy,  2 czerwca na terenie miasta będą zbierane wielkogabarytowe śmieci,  
4 czerwca elektroodpady. 
 
 
Ad.5  Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między   
          sesjami. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokółu. 
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Pan J. Filipek – Burmistrz MiG   zachęcił do wypełniania ankiet dotyczących Strategii Rozwoju Gminy 
Ryn na lata 2021-2031. 
Poinformował, że: 
1/ 6 maja spotkał się w sprawie organizacji biegów na „Dni Rynu” 
2/ 7 maja odbyło się walne zgromadzenie Międzygminnego Związku – Gospodarka Odpadami  
3/ 8 maja wspólnie z innymi wójtami, burmistrzami z naszego powiatu  spotkał się z Panią senator 
Kopiczko, która zaoferowała swoją pomoc i może będzie łatwiej o poparcie niektórych projektów 
4/ 8 maja odbyło się spotkanie zdalne z Krajowym Zasobem Nieruchomości w sprawie  spółki, która 
zajmie się budową mieszkań czynszowych 
5/ 12 maja w Olsztynie odbyło się podpisanie umowy w sprawie powstania spółki KZN 
6/ 15 maja odbyła się konferencja z marszałkiem w sprawie remontu drogi wojewódzkiej Kętrzyn 
Giżycko; jest duża determinacja, żeby tą drogę remontować niestety są kłopoty z ekologami, z wycinką 
części drzew bez tego nie jest możliwe wykonanie tej drogi 
7/ 21 maja w Ogonkach odbyło się spotkanie stowarzyszenia LGD-9 dotyczące jednolitego 
oznakowania atrakcyjnych miejsc; ma też powstać aplikacja, która pozwoli na identyfikowanie tych 
miejsc 
8/ w dniu dzisiejszym o godz. 12:00 odbędą się powiatowe obchody Dnia Strażaka w Giżycku. 
 
Ad.6 Przygotowanie Miasta i Gminy do sezonu turystycznego. 
 
Pani E. Kowalewska – pracownik Urzędu MiG – poinformowała, że w najbliższą niedzielę odbędzie się 
festyn rodzinny z okazji Dnia Dziecka.; 12 czerwca – Objazdowy Bibliotekarz - 
rajd rowerowy, bibliotekarzy, czytelników i miłośników rowerów;  4 lipca – Rodzinny Piknik Żeglarski;  
23-25 lipca – Dni Rynu;  14 – 15 sierpnia – Festiwal Kultury Średniowiecza „Masuria” ;  21 sierpnia – 
Ryńskie Smalcowanie z Ogórczeniem;  28-29 sierpnia – wyścig Milko Mazury MTB ;  28 sierpnia – 
Uwierz w siebie – koncert hip-hop;  4 września (do ustalenia – Gminne Dożynki;  4 września – 
Narodowe Czytanie;  20 – 26 września – Tydzień Cittaslow, 26 września Niedziela Cittaslow i koncert 
Joanny Aleksandrowicz. 
Dodała, że do 30 czerwca jest termin realizacji maskotek Miasta i Gminy Ryn.  Zamówiono je w trzech 

rozmiarach 25,17 i 12 cm, po  400 szt. w  każdym rozmiarze. 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – dodał, że te wszystkie imprezy planujemy zorganizować, czy one się 

odbędą będzie zależało od sytuacji, jaką będziemy mieli i od odgórnych przepisów.   

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, gdzie w tym roku odbędą się dożynki. 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że Ławki podtrzymują chęć organizacji dożynek. 

Ad.7  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2021r. Druk 1 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbik Gminy – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG –  odnośnie remontu ul. Słonecznej poinformował, że nie dostaliśmy 
dofinansowania i  praktycznie żadna gmina w powiecie nie dostała dofinansowania do żadnej z dróg. 
Dodał, że jesteśmy na jakiejś liście rezerwowej, szanse są niewielkie więc na tą chwilę musimy to zdjąć 
z budżetu. Zdejmowane są też środki na wyposażenie sali widowiskowej, które miały pochodzić z 
dofinansowania Polska-Litwa. Odnośnie rozbudowy budynku remizy w Rynie poinformował, że z 
informacji, jakie docierają wynika, że będziemy mogli pozyskiwać pieniądze między innymi na remonty 
remiz więc potrzebny jest projekt. Remiza nasza wymaga remontu gruntownego i chcielibyśmy też 
stworzyć tam miejsca noclegowe na nasze potrzeby.  
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian budżetu Gminy Ryn na 2021r. Druk 1 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XXXII/246/21 stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu kąpieliska na jeziorze Ołów w Rynie.   
         Druk 2 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że taki regulamin jest potrzebny i musi się pojawić 
dlatego prośba o jego przyjęcie. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia regulaminu kąpieliska na jeziorze Ołów w Rynie. Druk 2 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XXXII/247/21 stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z Cmentarza Komunalnego  
         w Rynie. Druk 3 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że regulamin jest konieczny, niezbędny, bo w tej chwili 
nie mamy żadnego regulaminu. Dlatego trzeba przyjąć regulamin i ma nadzieję, że uda się go 
przeforsować przez służby wojewody. Stwierdził, że pewnie zaraz pojawią się głosy w dyskusji  
odnośnie kwestii przekazania kompetencji, jeżeli chodzi o ustalenie wysokości opłaty dla Burmistrza, 
bo takie były zarzuty na komisji. Dodał, że niemniej jednak tak, jak deklarował te wszystkie opłaty, które 
ewentualnie będą wchodziły w życie zostaną omówione lub na komisjach, które będą przed sesjami 
będą miały swoje obrady lub też zorganizujemy dodatkowe spotkanie. Nie mniej jednak regulamin jest 
nam niezbędny, żeby ten cmentarz mógł funkcjonować. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia Regulaminu korzystania z Cmentarza Komunalnego w Rynie. Druk 3 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów. 
Uchwała Nr XXXII/248/21 stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z Ekologicznej Mini   
           Przystani Żeglarskiej w Rynie. Druk 4 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że tu jest analogiczna sytuacja, wprawdzie Ekomariną 
zarządza PGKiM niemniej jednak jest to nasz obiekt, a zasady korzystania musi ustalić Rada Miejska w 
Rynie.  
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM – poinformował, że regulamin przyjęty przez niego musi być przyjęty 
przez Gminę Ryn, tak mówi opinia prawna. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia Regulaminu korzystania z Ekologicznej Mini Przystani Żeglarskiej w Rynie. Druk 4 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XXXII/249/21 stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.11 Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Ryn za 2020 rok – stanowi załącznik 10 do 
niniejszego protokółu. 
 
Pani E. Modzelewska – kierownik MGOPS – przedstawiła informację dotyczącą oceny zasobów 
pomocy społecznej Gminy Ryn za 2020 rok. 
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Ad.12 Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 
Pan W. Nowikowski odnosząc się do wypowiedzi Pana Burmistrza dotyczącej uchwały w sprawie 
regulaminu cmentarza stwierdził, że wczoraj nie było żadnych zarzutów, a jedynie próba zgłoszenia 
zmiany paragrafu 2, którą  Pan Burmistrz skutecznie uniemożliwił wprowadzając jego i pozostałych w 
błąd argumentując to tym, że czynię to za późno, Stwierdził, że uczynił to odpowiednim czasie, we 
właściwym miejscu i po powrocie do domu sprawdził i nie znalazł. Może Pan Burmistrz mu wskaże 
jakikolwiek dokument, który określa precyzyjnie kiedy radny, w jakim czasie może składać poprawki, 
może składać propozycje zmian itd. Bo, on takiego dokumentu nie znalazł i nie wie na co Pan 
Burmistrz się powoływał.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że jeżeli Pan nie znalazł takiego dokumentu, to nie wie, 
w jaki sposób wprowadził go w błąd, w którym momencie go oszukał. Powiedział, że jeżeli chciał Pan 
wprowadzić poprawkę, to trzeba to było zgłosić wcześniej, wtedy skonsultowalibyśmy, to z naszym 
radcą prawnym i byśmy mieli gotową odpowiedź, czy można, czy nie można. Poprosił, aby mu takich 
rzeczy nie zarzucać, bo to jest kłamstwo właśnie. Jeżeli miał Pan wątpliwości, to mógł Pan to wcześniej 
zgłosić, ale Pan tego nie zrobił. Więc prosi nie obciążać go jakąś  własną niekompetencją i próbować 
obciążać go własnymi winami. 
 
Pan W. Nowikowski zapytał na jakiej podstawie Pan Burmistrz stwierdził, że jest za późno i na czym 
opiera swój argument.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że nie było żadnych radców prawnych i nie był w stanie 
powiedzieć, czy ta zmiana jest możliwa, czy nie. Powiedział też, że jeżeli Pan by zgłosił, to byśmy 
skonsultowali i wiedzieli. Mówił również to, że jeżeli zgłosił by  Pan wątpliwości, to byśmy poprosili 
radców prawnych, żeby byli na komisji i rozwiali te wątpliwości. Więc prosi, aby warzyć słowa, jeżeli 
chodzi o wprowadzanie kogoś w błąd.  
 
Pan W. Nowikowski stwierdził, że uważa, że zostaliśmy wprowadzeni w błąd. Pan użył argumentu 
pytając jeszcze Panią z obsługi rady, czy zgłosiłem taką propozycję zmiany. Podkreślił, że nie ma 
nigdzie zapisane, że radny musi to czynić na ileś tam dni przed komisją. Ten argument z kolei w 
konsekwencji spowodował to, że jego propozycja nie została w ogóle poddana pod głosowanie. Na tym 
polega wprowadzenie w błąd właśnie. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – podkreślił, że gdyby Pan wcześniej zgłosił zmianę to bylibyśmy w 
stanie ją skonsultować i poprosilibyśmy też prawników na komisję i rozwialiby te wątpliwości.  
 
Pan W. Nowikowski stwierdził, że komisja jest właściwym miejscem do zgłaszania tego typu wniosków i 
propozycji. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że to trzeba było zgłosić. 
 
Pan W. Nowikowski odpowiedział, że to uczynił. 
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady – stwierdził, że ta dyskusja do niczego nie prowadzi. Uchwała już 
została przegłosowana i jakieś dysonanse pomiędzy Panem Burmistrzem, a Panem Radnym zostaną 
wyjaśnione poza sesją, bo to nie jest miejsce na takie dyskusje. Dodał, że jego zdaniem radny może w 
każdym momencie mieć wątpliwości, czy wnieść jakieś poprawki do każdej uchwały, w każdym jednym 
czasie. Może one rzeczywiście nie do końca zawsze są możliwe do realizacji i może też zgodnie z 
przepisami nie mogą być zrobione. Ale od tego mamy naszą radczynię, która by się w tym 
wypowiedziała. Nie ma po komisji żadnych wniosków formalnych. Komisja zaopiniowała tą uchwałę 
pozytywnie. 
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Ad.13 Zamknięcie posiedzenia.                                                                                                                                    

 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXXII sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady 
zamknął obrady. 
 
                                                                                                                                                                             
                                                                                     Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie 
Protokółowała:  
Bożena Dybała                                                                           Juliusz Brant 
 

 
 
 
 


